
 
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 21-3-2012 
 

El senyor Fernández diu: 

“Buenas noches. En primer lugar quería felicitar a Jordi Figueras por lo que ha 
aportado por la cosa de las subvenciones, estoy totalmente de acuerdo con él. 
Yo ya en el consell de Cultura, que fue el lunes, también se lo dije a Edu, Edu 
me contestó prácticamente lo que a ti te ha dicho, y de alguna manera quedé 
un poco contento. 

En segundo lugar también a Luis Ortega, que se ha referido al parque, ya que 
parece ser que está arreglado aquello, pues sí, es verdad, aquello lo que está 
allí es estorbando. Pero la semana pasada o hace unos diez días estuve con 
Montserrat Zamora y la alcaldesa, aquí presente, y si no es verdad que me lo 
desmienta, en el mirador, y debajo del mirador yo la verdad, veo muchas 
fotografías en El Pont y en todos sitios, pero no veo nunca desde La Plana una 
fotografía mirando debajo del mirador, lo que hay ahí debajo del mirador, que 
más de dos aquí lo saben, pero si alguno no lo sabe, ya que tengo tan poco 
tiempo, se lo puedo explicar y sé lo que hay ahí debajo, por lo tanto, con esto 
es suficiente, pero allí está la maleza, allí están las cañas, sembraron cuatro 
árboles, sembraron ocho árboles hace un año, y hace cuatro días les pusieron 
unas estacas para que se enderezaran. Por lo tanto allí está, que se puede ir a 
ver mañana, en las condiciones que están los ocho árboles que se sembraron. 

Solamente era eso.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Senyora Eulàlia, té tres minuts.” 

 

La senyora Herranz diu: 

“Val. En primer lloc agrair-vos la paciència que heu tingut per totes aquestes 
preguntes que hem passat pel ple, però és que són temes que portem anys i 
panys reclamant i que estan malament. Sobretot a aquestes respostes jo 
voldria fer un parell de puntualitzacions. 

A veure, els jocs del parc infantil. Val, sí, n’han tret dos, n’han posat dos, en 
queda un encara en mal estat, i després vam dir que al que era el tobogan hi 
posarien alguna cosa perquè tota la fusta està, en català no sé com es diu, 



estellada, i els nens no poden baixar perquè s’enganxen. Aquesta és una. No 
costa res posar una mica de plàstic i acabar-ho d’arreglar. 

A veure, un punt importantíssim, la pilona del carrer..., de moment del carrer 
Bonavista, que volem ampliar a tot el casc antic. Em sembla molt bé que entri 
dintre del Pla de mobilitat de Sant Joan de Déu, val? Aquest Pla de mobilitat 
quan el tindran en concret, exactament? Nosaltres el que volem també és que 
abans de fer cap pas, perquè com sempre passa sempre ens mengem les 
coses quan ja estan fetes i beneïdes i no podem dir res, volem que ens facin 
partícips d’aquest pla. Volem saber exactament com, quan, de quina manera i 
com es farà. 

Tinguin present una cosa. Aquesta pilona aquest setembre farà em sembla ja 
no sé si dos o tres anys que està en situació, em sembla que ja són dos anys, i 
si ha funcionat un mes, amb prou feines en tenim. Els veïns estan que es 
pugen per les parets i volen que els tornin els cèntims del comandament. 
Nosaltres diem que tinguin paciència, que això se solucionarà, però volem 
solucions, no volem, com la pista del parc, que porta set anys sense solucions.  

Després, tot el que competeix a la policia local. Em sembla molt bé que vostès 
li passin nota a la policia local, em sembla perfecte, però si no fan la seva feina 
no ens serveix de res, i això estem cansats de dir-ho dia rere dia, i mes rere 
mes, i reunió rere reunió, i quan truquem nosaltres se’ns titlla de pesades 
perquè som dues persones precisament les que truquem, i ni puñetero caso. 
Vull dir, per molt que avisin, jo no sé què s’ha de fer ni com s’ha de fer ni de la 
forma en què s’ha de fer, però no hi ha solució. No em serveix de res que donin 
avís a la policia local si després no fan la seva feina. 

I no sé si em queda una mica més de temps, i si no quan sigui...” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Trenta segons.” 

 

La senyora Herranz diu: 

“Bé, és igual, els deixo perdre els minuts i acabaré de fer les preguntes.” 

 

La senyora alcaldessa: 



“Molt bé, yo simplemente confirmar que efectivamente, estuvimos con el 
presidente de la asociación de vecinos de Can Clota, el señor José Fernández, 
visitando el barrio con la concejal de barrio hace diez días un viernes, y bueno, 
ya nos hizo notar el presidente que efectivamente no, que la parte donde 
habíamos hecho la actuación, debajo de la guardería, estaba en buenas 
condiciones, pero que el resto tenía que quedar en condiciones similares. Y 
automáticamente, creo que fue ese mismo día, pasamos la instrucción a todo lo 
que es la concejalía de Territori i Sostenibilitat, en concreto al concejal 
responsable, y yo tengo la garantía de que eso se va a ordenar de manera 
adecuada, vamos, me la dio y estoy convencida de que va a ser así.  

Igualmente agradezco la intervención hoy en el pleno para volver a insistir, 
como creo que es lo razonable, sobre este tema, pero creo que el presidente 
puede estar tranquilo de que ese tema en el espacio de tiempo que tengamos 
disponibilidad de recursos humanos se va a organizar adecuadamente.” 

 

El senyor Giner diu: 

“Bé, les preguntes, passo a les preguntes de l’Eulàlia Herranz, amb el tema de 
les puntualitzacions que ha volgut fer.  

És veritat que el tema de la pilona era un problema, no ha durat un mes no, jo 
diria que en molts casos ha durat hores, i clar, després de portar 20.000 euros 
gastats en dos anys en reposicions i reparacions de la pilona vam decidir que 
una possible solució era retirar-la i substituir-la per una vigilància per part de la 
policia per tal de multar aquells vehicles sense distintiu que aparquen a la zona. 
I això és el que nosaltres hem traslladat i això és el que s’ha vingut fent, i això 
es reflecteix a la relació de denuncies que li vam enviar a vostè que s’havien 
posat. Vostès, és veritat, a la reunió que vam mantenir al mes de gener es 
continuaven queixant, i vam trametre aquesta queixa a la policia per tal que 
emprengués mesures, fins i tot els volíem traslladar literalment algunes de les 
seves expressions, en aquest sentit, perquè sabessin quin era exactament el 
seu estat d'anim en aquest tema. 

I sobre el Pla de mobilitat, abans que es pogués aprovar l’ensenyarem i vostès 
el coneixeran, podran opinar vostès i els grups polítics municipals. “ 

 

La senyora Castro diu: 

“Molt bé, bona nit. Si us fixeu, porto dues «enganxines», una diu: «S’ho volen 
carregar tot», i l’altra «no a la reforma laboral injusta, ineficaç», i no sé quina 
denominació més. Jo ratifico i dono testimoni que es tracta d’una reforma 



laboral absolutament injusta i que la vaga general és el recurs que els sindicats 
tenen per defensar els drets dels treballadors i de la ciutadania. Jo penso que 
com a ciutadana d’Esplugues faré tot el que pugui perquè la vaga general sigui 
un èxit, i això ho transmeto al ple de l’Ajuntament. 

Es tracta de lluitar contra una política, no contra un govern sinó contra unes 
polítiques injustes absolutament, unes polítiques neoliberals. Sí, sí, unes 
polítiques neoliberals que atempten gravíssimament contra els drets dels 
treballadors i contra els serveis públics i que castiguen les dones especialment, 
perquè tota la precarització que introdueix la reforma laboral, i a més les 
retallades als serveis públics, encara enfonsen més la dona en el seu paper de 
cuidadora. O sigui que, de totes totes, la vaga general és justa, és necessària, li 
donarem suport, dono suport absolutament a tots els preceptes de la moció 
contra la reforma laboral, i també a la moció de la dona treballadora, de la 
dona, perquè el dia és el dia internacional de la dona, i estic aquí donant 
testimoni d’aquesta postura i tot el meu suport, i penso que la vaga general ha 
de ser un èxit en defensa de la nostra dignitat precisament.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Santi Campo.” 

 

El senyor Campo diu: 

“Un aclariment. A Egipte hi havia esclaus, però les piràmides les construïen 
treballadors especialitzats perquè era una feina especialitzada. No sé si va fer 
falta una reforma laboral perquè poguessin fer les piràmides, però en tot cas sí 
que eren treballadors assalariats els que les feien. 

Després, la pregunta –parteix d’unes dades objectives, això sí que no m’ho 
invento– va més a nivell de reflexió que filosòfica històrica i tal que no pas a 
cosa partidista, però el president Roosevelt, que no era un senyor d’extrema 
esquerra, deia que els sindicats forts garantien uns salaris elevats i unes bones 
condicions de treball, i el progrés al món occidental s’ha basat en això, en 
bones condicions de treball que feien unes societats cada vegada més justes 
amb menys diferencies socials, i que aquesta ha estat la base del nostre 
progrés. 

Les polítiques que s’estan aplicant els últims anys, i especialment les retallades 
d’ara o la reforma laboral, el que comporten és que els salaris baixin cada 
vegada més, i per tant la majoria de la població siguem més pobres mentre que 
una minoria és cada vegada més rica, i això les dades ho demostren, les dades 



de riquesa per barris de Barcelona, la venda de cotxes de luxe, això són dades 
objectives. 

Per tant, jo el que els demanaria a vostès era, una, si estan d’acord que la 
manera de sortir del a crisi econòmica és que la majoria de la població 
s’empobreixi a costa que una minoria s’enriqueixi, si això els sembla bé, que 
s’ha de sortir de la crisi d’aquesta manera, i també els demanaria a vostès que 
davant d’unes dades contundents que donen els sindicats, que és que amb la 
mateixa política laboral hi ha un 13 per cent d’atur a Euskadi i un trenta i pico 
per cent d’atur a Andalusia –amb les mateixes lleis laborals– que feu el favor 
d’explicar-me quina relació hi ha entre reforma laboral i creació de llocs de 
treball. Expliqueu-me per què a Andalusia i a Euskadi es donen aquestes 
disparitats havent-hi la mateixa normativa laboral. 

I això és un debat seriós, no fem partidisme, eh?, fem debat seriosos.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“La senyora Teresa Carbonell.” 

 

La senyora Carbonell diu: 

“Bé, jo volia fer dues preguntes a l’Enric Giner. Una és, Enric, al ple passat vaig 
comentar el tema de les línies Esplu-1 i Esplu-2, la desviació que va fer. 
posteriorment amb l’Enric vam quedar aquí, in situ, sobre un plànol vam veure 
com era. Després l’Enric em va comentar que sí, que això es modificaria i que 
canviem i que faríem al revés del que estan fent ara, i que això començaria el 
primer d’abril. És cert o no? És així, no? Hi hauria el canvi de desviació de línia. 

Llavors, el que sobta una mica és que resulta que a la línia 1 i 2 cada dia als 
conductors els estan demanant que vagin comptabilitzant quina és la quantitat 
de gent que puja a una parada, que baixa a l’altra, o sigui, estan fent un compte 
dels usuaris dels autobusos. No sé, sorprèn, potser és per una altra cosa, però 
clar, crida una mica l’atenció. 

I després, si va ser tan ràpid, d’un dia per l’altre, el canvi de la 1 a la 2, com és 
que ara tornar, fer al revés, de la 2 a la 1, ens hem d’esperar un mes i hem 
d’estar un mes sofrint aquest desgavell de parada. Jo ja crec el que tu vas dir, 
jo sé que el dia 1 d’abril tindrem la modificació, n’estic convençuda, però em 
sorprèn l’altre, precisament perquè crec el que em vas dir, em sorprèn l’altre. 
Aquesta és una. 



I l’altra és referent al tema de les bicicletes que passen per les voreres. Jo sóc 
una mica pesada amb aquest tema, ja ho he comentat un parell de vegades, 
crec que això no ho arreglarem fins un dia que hi hagi un disgust. Hi ha tot un 
tros en què jo m’hi trobo, jo normalment vaig a peu i tot el que és al carrer Nord 
hi ha tot un tros que és una vorera molt estreta. Allà hi ha algú que puja en 
bicicleta. Tu vas de «peatona» en una vorera estreta i tolerància deu per part 
meva, val, no passa res, i l’altra persona no baixa. O sigui, tu has de baixar 
sempre, que vénen els cotxes de cara, i aquella persona no baixa, es creu que 
té el dret a passar per allà. No el té. Aleshores, vull dir, pot aturar-se, jo 
m’aturo, esperem o decidim. No, no, van a tota pastilla.  

I el tros de sota l’autopista fins a tocar Sant Just, que tampoc és carril bici, allà 
et vénen les bicicletes però amb velocitat. Aquest dia, bé, tu vas caminant, no 
veus la bicicleta que et ve al darrera. Et mous, i aquest dia una bicicleta quasi 
va contra la parada de l’autobús per desviar. Un dia es farà mal un ciclista o es 
farà mal un peatón. No és la primera vegada que hi ha hagut un disgust, i el dia 
que hi hagi un disgust... La tolerància hi és si l’altre senyor que va amb bici o la 
persona que va amb bicicleta va amb compte, s’atura. Hi ha gent que no va, va 
per aquella vorera com si anés per la carretera, com si tingués un carril bici, i 
no té el dret de passar per allà, o sigui que jo crec que no només amb la 
tolerància arreglarem aquest tema, i un dia hi haurà un disgust i vull que quedi 
constància d’això perquè un dia hi haurà un disgust, i fins que no hi hagi un 
disgust no s’arreglarà. I em sap greu, però és que això és cada dia, cada dia hi 
ha més ciclistes, i cada dia et trobes amb aquesta circumstancia, que no sap 
per on surten.” 

La senyora alcaldessa diu: 

“Gràcies, senyora Carbonell. La senyora Eulàlia Herranz.” 

 

La senyora Herranz diu: 

“Jo continuo amb el tema d’abans, eh? Val.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Entenc que són dues intervencions? Un minut per a cada, oi?” 

 

 

 



La senyora Herranz diu: 

“Bé, a veure, són totes seguides. Com que és una, és tota seguida, si em 
permet, eh? 

Jo no entenc una cosa. Canviar el nom del carrer Díaz de la Fuente està 
pendent d’acord de junta de portaveus des de fa, quasi un any? Vaja, haurem 
d’esperar tan de temps com que arreglin la pista que hi ha a Finestrelles? 
Perquè em sembla que això es pot arreglar en un moment. Sí, no i prou. Em 
sembla, eh? 

A veure, el panel publicitari que has dit que tornaràs a veure-ho. Em sembla 
que el panel publicitari està a Finestrelles, els veïns sabem el què necessitem, i 
el Paco t’ha passat un correu dient on el vol. Em sembla que no hi ha massa, 
massa discussió, perquè em sembla que els veïns som els que vivim i som els 
que coneixem el barri. 

Després, bé, ja sé que no hi ha diners, però recordeu-vos que a Finestrelles fa 
trenta anys que no hi invertiu, una sola pesseta primer, euro després.  

La pilona i els agents que passen, o sigui, l’eliminació de la pilona i la 
implantació dels agents que passen per multar els que no hi ha. Enric, com que 
agents d’Esplugues i els de Progeser no passen, jo em vaig dedicar durant tres 
dies a fer d’urbà o de vigilant, val?, des de les 8:00 del dematí fins a les 7:00 de 
la tarda. Puc dir-te que en aquests tres dies matrícules, si vols et passaré les 
matrícules dels cotxes, van estar tot el sant dia la majoria d’ells sense una sola 
multa, val? Aquesta és una. 

Segona. Hi ha una sèrie de gent que porten el distintiu d’invàlids, que clar, 
lògicament entren, a part que tenen el seu lloc, però bé, com que no troben el 
lloc perquè els aparquen altres vehicles, entren als carrers. Aquest senyor és 
una furgoneta blava, i puc dir-te la matrícula si vols, un senyor molt ben vestit, 
molt ben plantat, caminant, caminant, caminant, directe a la furgoneta. O sigui, 
a veure, ja sé que som pesats, ho repetim fins a la sacietat, ja sé que direu 
«una altra vegada els de Finestrelles», però punyeta, és que no feu res per 
arreglar les coses, no feu res, i després dieu si ens emprenyem. 

I també va pels grups de l’oposició això, eh?, és que ens preneu pel pito del 
sereno, i ja n’estem una mica farts. I si el que preteneu amb tot això és que no 
vinguem als plens i no us donem la llauna, esteu molt equivocats, perquè a mi 
a pesada no hi ha qui em guanyi, eh?” 

 

 



El senyor Giner diu: 

“Doncs algunes manifestacions que s’han fet políticament, nosaltres, senyora 
Lola Castro, senyor Santi Campo, com hauran comprovat les compartim, i aquí 
queden. 

Les intervencions concretament sobre el tema de les preguntes concretes que 
em feia la senyora Teresa Carbonell. El canvi no va ser tampoc d’un dia per 
l’altre sinó que va haver-hi el termini d’un mes aproximadament, perquè a més 
vam fer unes adequacions, i ara es farà el mateix. Està clar que s’ha de canviar 
perquè l’estadística és negativa, i amb sorpresa l’Entitat del Transport va veure 
com hi havia una disminució d’usuaris que tampoc van passar a l’EP1, per tant, 
el tema és que hem de tornar a la situació original. L’experiència no ha estat 
positiva, i hem de tornar a la situació anterior, i per tant ens mantenim, no 
m’han dit res en contrari, que a finals de mes, principis del mes d’abril faríem 
aquest canvi. 

Suposo que el que s’està fent també a nivell estadístic es prendre nota de la 
gent que puja i on baixa exactament per acabar-ho d’arrodonir, no? 

Quant al tema de les bicicletes, el que podem fer nosaltres és passar a la 
policia local nota perquè vigilin això. Farem nota d’això. Si li sembla, fins i tot li 
podem dir al senyor Leyva, que parli amb vostè per explicar-li exactament vostè 
on es la situació aquesta, on es produeixen aquestes circumstàncies. 

I pel que fa a la senyora Eulàlia, bé, vostè ja sap que no compartim algunes 
coses, amb altres sí que estem d’acord, i vostè se n’ha adonat que les coses 
que ha comentat, força d’elles van cap endavant, no?, i que tampoc compartim 
el tema de Finestrelles, que no s’ha fet res. Sabem que el tema de tenir 
l’hospital, que té un milió de visites l’any, és un problema, i això evidentment ho 
compartim, però és una situació que és aquesta. Per tant, a partir d’aquí, 
d’aquesta realitat que no podem canviar, el que hem de fer és millorar el màxim 
possible. 

Quant al tema de l’eliminació de la pilona i totes les circumstancies sobre la 
policia, la vigilància, etcètera, etcètera, jo al que em puc oferir és a concertar 
una entrevista amb el responsable de la policia i vostès, per acabar de fixar 
aquests temes amb els que vostès discrepen, respecte de la presència o no 
presència. I no puc fer en aquest sentit cap altra cosa més que aquesta, 
intentar continuar insistint perquè mica en mica aquesta solució es vagi 
regularitzant i que s’arribi a una solució de futur que sigui satisfactòria per a 
vostès.” 
 


